

# 國立東華大學等第制計分法之說明資料

一、依據學則第 37 條規定，本校成績係採取等第記分法辦理。核計學生成績之等第記分法與百分記分法之對照表如下：

積分 (GP 值)	百分計 分法	等第計 分法	積分 (GP 值)	百分計 分法	等第計 分法
4.5	90-100	A+	2.5	67-69	C+
4.0	85-89	A	2.3	63-66	C
3.7	80-84	A-	2.0	60-62	C-
3.3	77-79	B+	1.0	50-59	D
3.0	73-76	B	0.0	<50	E
2.7	70-72	B-			

二、詳細說明：**(研究生及格基準點：B-，學士班及格基準點：C-)**

(一)學期學業平均成績之計算方法如下：

1. 以科目之學分數乘該科目成績為學分積。
2. 學生所選各科目學分之總合為學分總數。
3. 各科目學分積之總和為總學分積。
4. 以學分總數除總學分積為學期學業平均成績。(不含暑修)
5. 學期學業平均成績之計算，包括不及格成績在內。
6. 採通過(S)、不通過(U)之方式評定者，僅列計學分數，不列入平均成績計算。
7. 成績標記「W」，則表示停修。
8. 自 98 學年度起研究生學業平均成績非研究所課程不予計列。

(二)學年度學業平均成績及畢業學業平均成績：將各學期(含暑修)修習學分數總和除成績積分總和。

範例：學生當學期修課資料如下

科目	學分	成績	計算公式	學分積
生物	3	A+	$3 \times 4.5$	13.5
遺傳學	2	B-	$2 \times 2.7$	5.4
合計	5		$(3 \times 4.5) + (2 \times 2.7)$	18.9
學業平均成績(GPA)			$18.9 \div 5$	3.78

# National Dong Hwa University

## General Guide to the Grading System & GPA Calculation

I. Based on Article 37 of the NDHU Academic Regulations, the University uses the A-E grading scale. The chart below shows the grade points (GP) per credits, number grade ranges, and their corresponding letter grades:

Grade Points Per Credit	Percentage	Letter Grade	Grade Points Per Credit	Percentage	Letter Grade
4.5	90-100	A+	2.5	67-69	C+
4.0	85-89	A	2.3	63-66	C
3.7	80-84	A-	2.0	60-62	C-
3.3	77-79	B+	1.0	50-59	D
3.0	73-76	B	0.0	<50	E
2.7	70-72	B-			

II. Detailed description: (Minimum Passing Grade: graduate students/B-; undergraduate students/C-)

1. Semester Grade-Point Average Calculation:

- (1) Determine the grade points earned in each course by multiplying course credits by the corresponding grade points per credit.
- (2) Calculate a sum of the semester course credits by adding the course credits in each course.
- (3) Calculate a semester total by adding the grade points earned in each course.
- (4) Determine the semester grade-point average by dividing the total grade points earned in the semester by the sum of the semester course credits taken. (Summer courses are not included.)
- (5) Grade points of failed courses are included in the semester grade-point average calculation.
- (6) Courses graded as S (satisfactory) or U (unsatisfactory) are counted only in a student's total course credits taken, not in the grade-point average.
- (7) A grade of W (withdrawal) indicates an approved withdrawal from a course.
- (8) Since Academic Year 2009-2010, any non-graduate level courses taken by a graduate student do not count toward their grade-point average.

2. Academic-Year Grade-Point Average & Cumulative Graduation Grade-Point Average Calculation:

Divide the total grade points by the sum of course credits earned in all semesters (including summer sessions) throughout an academic year or a program.

**Example:**

Course	Credits	Grade Earned	Calculation	Grade Points
Biology	3	A+	$3 \times 4.5$	13.5
Genetics	2	B-	$2 \times 2.7$	5.4
Total Credits	5		$(3 \times 4.5) + (2 \times 2.7)$	18.9
<b>Semester Grade-Point Average (GPA)</b>			$18.9 \div 5$	3.78